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Ordförande	har	ordet	

Så	har	vi	ringt	in	ännu	ett	nytt	år	och	verksamheten	är	i	full	gång	inom	alla	våra	grupper.	Visst	är	
det	roligt	att	få	starta	upp	igen	efter	juluppehållet,	träffa	kompisarna	och	få	röra	på	sig	i	dansen.	
Välkomna	tillbaka!	
	
Härförleden	fick	jag	reklam	från	Slöjdmagasinet	med	talesätt	om	slöjd,	följande	är	hämtat	ur	
boken	”Det	kan	inte	mer	än	rasa”	författare:	Daniel	Österhof,	Michael	Westlund.	

”Du	måste	inte	kunna	för	att	börja,	men	du	måste	börja	för	att	kunna”.		

Jag	tycker	att	denna	text	säger	så	mycket	om	hur	det	är.	Man	måste	våga	börja	för	att	lära	sig	
något	och	för	att	utvecklas.		
Att	utvecklas	är	något	vi	som	förening	måste	vara	öppna	för	hela	tiden	och	kanske	lite	då	och	då	
ställa	oss	frågor	i	stil	med:	
Är	det	något	som	behöver	utvecklas/förändras	vad	gäller	innehåll	och	utbud?		
Hur	ska	vi	forma	föreningen	för	framtiden?	
Vad	vill	vi	på	kort	och	på	lång	sikt?	
Hur	finner	vi	nya	som	är	intresserade	av	att	lära	sig	dansa	respektive	att	åta	sig	
funktionärsuppdrag?	
Är	detta	något	du	funderat	över	ibland?	Har	du	idéer	för	föreningen	får	du	gärna	dela	med	dig	av	
dem	till	dansledare	eller	någon	i	styrelsen.	

Jag	hoppas	att	vi	ses	på	årsmötet	den	9	mars,	se	kallelse	i	tidningen.	

Hälsningar	
Birgitta		
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Jul	och	nyårshälsningar	

Lite	sent	att	få	läsa	om	dem	nu	men	jag	vill	ändå	
berätta	att	vi	som	förening	har	fått	jul-	och	
nyårshälsningar	från	följande	föreningar:	
Hembygdsgillet	Malmö	
Klingende	Windrose	
Stuttgarter	Spielkreis	e.V.	
Düsseldorfer	Grashüpper.	

/Birgitta	

	
Julgranshuggning	2018	
	

I	början	av	december	vi	till	skogen	gå		
för	att	lite	jultrevnad	få.	
Här	samlas	både	gammal	och	ung	
så	att	bördan	inte	blir	för	tung.	
En	dag	full	med	allvar	men	också	med	skratt	och	bus	
och	i	år	hjälpte	vädret	till	så	den	var	rätt	ljus.	
Alla	på	sitt	egna	speciella	sätt	hjälper	till	
med	att	paketera	gran,	servera	korv	eller	skaka	ut	senap	därtill.	
Efter	en	dag	full	med	pratsamma	besök	
är	det	dags	att	att	packa	ihop	dagens	stök.	
När	regnet	slutligen	börjar	falla	
sitter	vi	i	bilen	på	väg	hem	och	trallar....	
	
...Nu	så	kommer	julen,	nu	är	julen	här,	
lite	mörk	och	kulen	men	ändå	så	kär...	
	
Tack	för	en	bra	början	på	julen	i	goda	vänners	lag		
och	god	fortsättning	till	alla	och	en	var	önskar	familjen	Nydahl	
	

																																		



Kallelse	till	årsmöte	
	
Styrelsen	och	funktionärerna	hälsar	alla	medlemmar	hjärtligt	välkomna	till	föreningens	3:e	
årsmöte	som	hålles	lördagen	den	9	mars	2019	kl.	11:00	i	26:an,	Sallerupsvägen	26.	Föreningen	
bjuder	på	smörgåsfika	som	serveras	ca	12.	Anmälan	skall	ske	på	anmälningslistan	på	
anslagstavlan	i	26:an	eller	till	ordforande@folkdans.nu	alternativt	tel	070-483	01	92.			
	
Dagordning		

§1.	 Årsmötets	öppnande	
§2.		 Fastställande	av	röstlängd	
§3.		 Årsmötets	behöriga	utlysande		
§4.		 Fastställande	av	dagordning	
§5.		 Val	av:	
	 a.	ordförande	för	årsmötet	
	 b.	sekreterare	för	årsmötet	
	 c.	två	protokolljusterare	tillika	rösträknare		
§6.		 Halvårsmötesprotokoll	
§7.		 Styrelsens	verksamhetsberättelse	och	ekonomisk	redovisning	
§8.		 Revisorernas	berättelse	
§9.		 Ansvarsfrihet	för	styrelsen	
§10.		 Inkomna	motioner	
§11.	 Rapporter	från:	

a. Styrelsen	
b. Barn-	och	ungdomssektionen	
c. Dans-	och	musiksektionen	
d. Mediasektionen	
e. Lokalsektionen	
f. Dräkt-	och	kulturgruppen	
g. Festgruppen	
h. Övriga		

§12.		 Styrelsens	förslag	
a.	Fastställande	av	verksamhetsplan	

	 b.	Fastställande	av	arvoden	och	övriga	kostnadsersättningar	
	 c.	Fastställande	av	budget	
	 d.	Förslag	för	medlemsavgift	2019	
	 e.	Fastställande	av	medlemsavgift	för	2020	

f.	Fastställande	av	antal	sektioner	och	deras	verksamhetsområde	samt	antal	
ledamöter	i	varje	sektion	

§13.		 Val	av:	
	 a.	ledamöter	till	styrelsen	enligt	§	7	Mom.	3		

b.	ledamöter	i	sektionerna,	varav	en	ledamot	i	respektive	
sektion	är	sammankallande,	enligt	§	5	Mom.	10	punkt	10d	

	 c.	ombud	till	Distriktets	årsmöte	
d.	ledamöter	till	valberedningskommittén	enligt	§	9	Mom.	1,	varav	en	är	
sammankallande	

	 e.	övriga	funktionärer	
§14.		 Val	av	revisorer	och	ersättare	enligt	§	8,	Mom.	1	
§15.		 Övriga	frågor:	under	§4	anmälda		



§16.		 Avslutning	
	
Bilagor:	(finns	tillgängliga	i	26:an	från	och	med	torsdagen	den	21/2).		

• Förslag	till	verksamhetsplan	
• Verksamhetsberättelse	för	2018	
• Balans-	och	resultatrapport	
• Protokoll	från	halvårsmöte	2018.	

	
Klutar	ett	måste	eller	bara	för	att	det	är	snyggt?!	
	
Under	fikapausen	en	torsdag	i	januari	fick	vi	som	var	på	plats	i	26:an	
möjligheten	att	lyssna	till	Anna	Månsson	som	varit	på	Folkdansringens	
seminarium	om	klutar,	hattar	och	mössor	med	Gillis	och	Monica	
Jimheden	samt	Håkan	Liby.	
	
Anna	berättade	att	man	skiljer	på	klut,	huva	och	mössa	beroende	på	deras	stomme	och	
hopsömnad.	Genom	tiderna	har	huvudbonad	haft	fyra	funktioner	–	skyla,	skydda,	pryda	och	
kommunicera.	Skyla	håret	mot	omgivningen	då	man	ville	lägga	fokusen	på	annat	än	håret	som	
ansågs	ha	stark	symbolkraft,	skydda	mot	allt	från	väderlek	till	sorg,	pryda	genom	att	fungera	som	
ett	smycke	i	sig	samt	kommunicera	genom	att	visa	makt,	civilstånd,	social	status	med	mera.	
	
När	det	gäller	klutar	så	utgår	man	från	ett	kvadratiskt	stycke	som	antingen	knyts	direkt	på	
huvudet	eller	som	sätts	upp	runt	en	stomme.	De	kan	förekomma	både	i	färgat	tyg	eller	vitt.	När	
vi	tittar	på	bilder	på	främst	vita	klutar	från	runt	om	i	Skåne	ser	man	att	många	liknar	varandra	
men	de	varierar	i	storlek,	om	man	knyter	snibbarna	runt	om	huvudet	och	knyter	ihop	framtill	på	
huvudet	och	storleken	på	dessa	snibbar,	samt	storleken	på	den	del	som	går	ner	på	ryggen.	Förr	i	
tiden	var	klutarna	större	och	den	bakre	delen	gick	långt	ner	på	ryggen	och	var	väl	smyckade,	men	
nu	får	tiden	är	de	mindre	och	mer	lätthanterliga.	Man	kunde	också	se	att	den	vita	kluten	
användes	förr	redan	från	det	man	konfirmerades	och	inte	som	vi	säger	idag	från	det	att	man	
gifter	sig.	

	
En	sak	som	Anna	förmedlade	var	att	det	viktigaste	när	man	har	en	gammal	klut	är	att,	om	den	
måste	tvättas,	man	noga	dokumenterar	uppsättningen	så	att	man	kan	sätta	ihop	den	igen.	Detta	
är	något	som	många	muséer	missat	och	därmed	har	man	inte	kunnat	sätta	ihop	dem	igen.	
En	annan	sak	som	nämndes	var	att	det	viktigaste	kanske	inte	är	att	vi	har	huvudbonad,	även	om	
vi	är	många	som	anser	att	det	är	en	del	av	dräkten,	utan	att	vi	bär	dräkt	istället	för	att	välja	bort	
även	dräkten	för	att	man	känner	sig	tvingad	att	ha	en	huvudbonad.	Det	kanske	är	så	att	vi	måste	
fundera	på	att	modernisera	huvudbonaden	så	som	den	blivit		gjord	genom	alla	tider	och	därmed	



få	fler	att	välja	att	använda	den	självmant.	Själv	är	jag	öppen	för	förslag	även	om	jag	är	glad	för	
de	klutar	jag	har	och	använder	för	att	skyla	håret	när	jag	har	en	”bad	hairday”	eller	visa	upp	mig	
lite	extra	i	min	vita	klut.	
	
Om	ni	vill	läsa	mer	om	huvudbonader	så	rekommenderar	jag	er	att	läsa	Annas	artikel	i	Pilavisan	
nummer	2-3	2018.	
	
Tack	Anna	för	en	trevlig	kväll!	
	
//Madeleine	Nydahl	
	
Kom	och	sjung!	
	
Visst	är	det	roligt	att	sjunga	och	ännu	roligare	är	det	att	sjunga	
tillsammans.	 Vi	bjuder	därför	in	alla	vuxna	medlemmar,	ungdomslaget	
och	Hembygdsgillet	till	en	sångafton.	
	
Fredagen	den	15	mars,	start	18.30	i	26:an.	
	 	
Ni	tar	med	er	vad	ni	vill	äta	och	dricka,	fika	ordnar	vi	till		självkostnadspris,	
20:--/person	och	så	sjunger	vi	för	full	hals!	Sånghäften	kommer	att	finnas	
på	plats.	För	att	kunna	beräkna	fikabröd	och	antal	sånghäften,	vill	vi	gärna	ha	en	anmälan.	Lista	
kommer	att	finns	på	anslagstavlan	i	26:an,	annars	anmäler	ni	er	till	Lotta	via	sms	eller	mail.	
Tel	0763	530343,	folkdanslotta@gmail.com.	Sista	anmälningsdag:	Fredag	8	mars	
	
Hjärtligt	välkomna	önskar	vi	som	ansvarar.	
	
Lotta	
	

Har	du	en	TV	till	skänks?	
	

Det	har	kommit	fram	ett	förslag	som	vi	känner	att	vi	gärna	skulle	
vilja	testa	för	att	se	hur	det	fungerar.	Förslaget	är	att	sätta	upp	en	
TV	i	caféet	så	att	vi	kan	ha	möjlighet	att	köra	till	exempel	
presentationer,	bildspel	och	annat	av	intresse	där.	
Däremot	vet	inte	hur	stort	intresset	eller	behovet	av	detta	
egentligen	är.	Innan	vi	införskaffar	en	helt	ny	TV	så	undrar	vi	om	
det	möjligen	finns	någon	medlem,	någon	bekant,	arbetsplats	eller	
annan	intressent	som	har	en	platt-TV	till	förfogande	och	kan	tänka	

sig	att	skänka	den	till	föreningen	så	vi	har	möjlighet	att	utvärdera	detta	förslag.	
	
Om	du	råkar	ha	en	TV	till	övers	prata	med	någon	i	Mediasektionen	eller	skicka	ett	mail	till	
media@folkdans.nu	.	
	
Tack	på	förhand,	
Mediasektionen	
	



	

	

	

	

	

	

Juldanser	på	Ängavallen	

Rolf-Axel	på	Ängavallen	hade	kommit	på	den	utmärkta	idén	att	man	kunde	ha	juldanser	i	
samband	med	julbordet	och	undrade	om	Malmö	Folkdansare	kunde	genomföra	det.	Givetvis	
kunde	vi	det.		Den	9	december	var	vi	ett	gäng	unga	och	lite	äldre	folkdansare	som	samlades	
på	Ängavallen.	

	I	vanlig	ordning	fick	vi	vänta	på	att	barnens	safari	hade	avslutats	innan	
vi	kunde	genomföra	vårt	luciatåg	med	Ebba	som	ståtlig	Lucia	genom	de	
olika	matsalarna.	Detta	gick	utmärkt	eftersom	det	alltid	finns	plats	för	
två	personer	i	bredd.	Problemen	skulle	komma	senare	med	ringdanser	
och	dansuppvisningar.	Före	dessa	fick	vi	som	vanligt	”rensa	borden”.	
Eftersom	det	var	julbord	så	var	urvalet	sill,	lax,	efterrätter,	kakor	och	
julgodis.	Lagom	mätta	var	uppgiften	att	på	ytor	som	var	cirka	2*2	m	
dansa	Små	grodorna,	mm.	med		barn	och	föräldrar	som	var	beredda	att	
för	en	stund	överge	bordens	läckerheter.	Att	göra	en	ring	går	alltid	bra,	
men	det	var	lite	knepigare	att	dansa	Engelska	för	tre	par	och	liknande,	

men	det	gick.	Troligen	var	det	ingen	vacker	syn,	men	det	förstod	bara	vi.	Som	vanligt	var	
spelmännen	Lena	och	Eva	en	bra	hjälp	genom	att	anpassa	sig	till	rådande	förhållande.	Trots	
trängseln	tror	jag	att	alla	deltagarna	från	Malmö	Folkdansare	kan	tänka	sig	att	ställa	upp,	om	
vi	blir	inbjudna	igen.		

Lars	K	

Rapport	från	en	nybörjare	
	
Sallerupsvägen	26,	måndagen	den	3	september,	kl	19.15!	Denna	
information	memorerade	jag	på	en	fest	hos	min	goda	vän	Eva-
Lena,	sommaren	2018.	På	festen	hade	jag	fått	dansa	schottis	till	
dragspelsmusik.	Vilken	lycka!	Och	så	säger	Annika,	även	hon	gäst	
på	festen,	att	det	finns	möjlighet	att	dansa	varje	måndagskväll	.	
Den	3	september	var	jag	på	plats	med	uppkavlade	ärmar.	
	



För	tydlighetens	skull,	jag	kan	inte	dansa	-	jag	är	nybörjare.	Det	har	också	blivit	tydligt	för	mig,	
efter	en	termins	måndagsdansande,	att	jag	inte	är	en	naturbegåvning.	Det	gör	inget	alls	för	jag	
har	jätteroligt	när	jag	lär	mig	dansa.	Att	vara	nybörjare	på	Malmö	Folkdansare	går	som	en	dans!	
Budskapet	är	att	vi	dansar	för	att	det	är	kul,	för	gemenskap	och	glädje.	
	
Såhär	går	det	till	när	man	är	nybörjare:	Man	infinner	sig	på	nämnda	adress.	Där	blir	man	varmt	
välkomnad	av	Lotta,	Annika	och	Rolf,	våra	danslärare.	Det	går	bra	att	ha	sina	vanliga	kläder	men	
man	svettas	rejält.	Lotta	håller	oftast	i	uppvärmningen	och	sen	dansar	vi.	Instruktionerna	är	
korta	och	man	dansar	och	lär	sig	efterhand.	Vi	skrattar	ganska	mycket	och	ler	ännu	mer.	Jag	gör	
fel	hela	tiden	men	det	gör	verkligen	ingenting	och	efter	hand	gör	jag	också	ganska	mycket	rätt.	
Ingen	påpekar	felen	man	gör	men	säger	däremot	ofta	när	det	blir	rätt	och	visar	hur	man	ska	
göra.	
	
Förutom	danslärarna	finns	andra	folkdansare	på	plats,	skickliga	och	rutinerade	
dansare	som	dansar	med	oss	rookies.	Det	är	bland	andra	Kerstin,	Robert,	Johnny	
och	Karin.	Jag	tror	att	de	kommer	för	att	det	skänker	dem	glädje	att	lära	andra	att	
dansa.	De	ser	glada	ut	och	har	änglars	tålamod.	Det	är	såklart	en	enorm	förmån	
att	som	nybörjare	få	dansa	med	dessa	Fred	Astaires	i	folkdanstappning.	
	
När	vi	har	dansat	en	timme	är	det	vätskepaus.	Då	dricker	vi	vatten,	äter	frukt	och	snackar.	Jag	får	
prata	med	människor	jag	annars	inte	hade	fått	möta.	Vi	pratar	om	allt	möjligt.	Jag	tycker	det	är	
mysigt,	varmt	och	trevligt	på	alla	sätt.	Man	är	mån	om	att	alla	inkluderas	i	gemenskapen.	
	
Jag	har	köpt	ett	par	skor	som	är	bra	att	dansa	i.	De	är	liksom	hala	undertill	och	det	är	bra,	säger	
mina	nya	kamrater,	då	riskerar	jag	inte	att	vrida	mina	knän.	Skorna	är	också	bra	för	golvet	som	vi	
är	rädda	om	-	det	fattade	jag	inte	från	början	och	ber	härmed	om	ursäkt	för	klackaskorna	jag	bar	
på	höstfesten!	

	
Det	finns	inget	att	inte	tycka	om	som	nybörjare	på	Malmö	Folkdansare.	Här	
sitter	ingen	Baby	i	hörnet,	alla	är	med!	Ni	som	ställer	upp	varje	måndagskväll	-	
ett	varmt	från	hjärtat	känt	tack	till	er!	
	
Lotta	Lovén	
	

	
	
	

Hur	kan	vi	bli	bättre?		

En	sak	som	vi	kontinuerligt	diskuterar	inom	Mediasektionen	är	hur	vi	
kan	bli	bättre?	Fler	och	mer	varierande	artiklar	i	Snurrebocken?	Synas	
bättre	på	Facebook?	Förbättra	vår	hemsida	så	fler	hittar	dit	och	
stannar	kvar?	
	

För	att	vi	ska	klara	av	detta	behöver	vi	allas	hjälp	–	hjälp	med	att	få	in	material	i	form	av	text	och	
bild,	få	in	kommentarer	på	vad	ni	tycker	kan	förbättras	och	hur,	få	veta	vad	ni	är	intresserade	av	
att	läsa	om	eller	se	i	våra	sociala	medier	och	massor	av	annat.	



	
Därför	tänkte	vi	börja	det	nya	året	med	följande	uppmaningar	och	efterfrågningar:	
	

• Om	ni	tar	bra	bilder	vid	någon	sammankomst	eller	träning	så	går	det	
även	bra	att	skicka	in	dem	till	Mediasektionen	så	vi	kan	publicera	dem	i	
vår	tidning	eller	på	våra	sociala	medier.	Idag	är	det	redan	många	som	
tar	bilder	och	lägger	på	vår	medlemsgrupp	på	Facebook,	men	eftersom	
detta	ses	som	en	privat	grupp	så	får	vi	inte	ta	bilder	härifrån	och	lägga	
ut	på	officiella	sidan	utan	medgivande.	Därför	är	det	bra	om	ni	som	tar	
alla	dessa	underbara	bilder	också	skickar	in	dem	till	oss	så	vi	kan	ha	
möjlighet	att	använda	dem	för	att	visa	föreningens	aktiviteter	även	utåt.	Tänk	dock	på	att	
personerna	ska	vara	tillfrågade	om	att	det	är	ok	att	vara	med	på	bilder	som	vi	publicerar	i	
föreningens	officiella	medier.	

• Har	du	något	tema	du	skulle	vilja	skriva	om	eller	läsa	om?	Maila	gärna	in	detta	till	
sektionen	så	ska	vi	se	hur	vi	kan	hjälpa	till.	

• Skulle	du	vilja	vara	med	och	förändra	vår	hemsida?	Sektionen	tänkte	under	året	arbeta	
med	att	förändra	och	förbättra	vår	hemsida	och	håller	på	att	ta	fram	en	enkät	att	
använda	som	underlag	i	detta	arbete,	men	vi	behöver	hjälp	från	er	som	är	intresserade	

av	att	komma	med	kommentarer	och	konkreta	
förbättringsförslag.	Det	behöver	inte	vara	just	du	själv,	men	du	
kanske	har	ett	barn/barnbarn	som	är	media-	intresserad	eller	
känner	någon	som	är	bra	på	detta	med	hur	man	bör	
marknadsföra	sig	på	bästa	sätt,	som	kan	tänka	sig	hjälpa	till.	
Skicka	då	in	intresseanmälan	till	sektionen	snarast!	

	

När	det	gäller	ovan	punkter	är	du	välkommen	att	skicka	in	material,	anmälan,	kommentarer	till	
media@folkdans.nu	.	Tänk	på	att	alltid	specificera	vart	du	vill	att	publicering	ska	ske	så	hjälper	vi	
till	så	det	hamnar	på	aktuella	ställen	om	det	så	är	Snurrebocken,	hemsidan	eller	Facebook.	
Om	du	har	material	direkt	till	Snurrebocken	skicka	det	istället	till	snurrebocken@folkdans.nu	
	
Med	förhoppning	om	att	många	av	er	vill	hjälpa	till,	
	
Madeleine	för	Mediasektionen		
	
	
Vi	gratulerar! 	
	
	

Alf	Davidsson	70	år	 	7	januari	
Torsten	Bäck	80	år		 14	februari	
Bertil	Johannesson	70	år		 26	februari	
Claes	Östberg	60	år		 26	februari	
Britt-Marie	Nilsson	75	år		 6	mars	
Lars	Miselli	75	år		 	 25	mars	
	

	



	

	
	
	

Minnesord	över	Arnold	Bökel,	Hamburg	

Vår	hedersmedlem	Arnold	Bökel	eller	Noldi	som	de	flesta	föredrog	att	kalla	honom	för,	gick,	
efter	en	tids	sjukdom,	bort	den	19/12	2018.	Han	skulle	fylla	94	år	på	julafton.	
Noldi	blev	tidigt	hedersmedlem	i	SGV	och	många	var	de	utbyten,	som	organiserades	
av	honom	och	min	far,	Erik	Nilsson,	tidigare	dansledare	och	ordförande	i	SGV.	
	
Noldi	var	sambo	med	Anne	Waszkewitz,	dotter	till	en	av	Tysklands	mest	kända	dansledare,	
Franz	Pulmer.	Det	var	så	Noldis	kommunikation	med	SGV	började.	Anne	ledde	
barnverksamheten	i	Ring	für	Heimatttanz	e.V.	och	Franz	spelade	och	det	var	Franz	danser,	som	
blev	stommen	i	deras	verksamhet.	
	
Det	blev	många	utbyten	mellan	våra	barn-	och	ungdomslag.	De	årliga	resorna	bidrog	säkert	till	
vår	stora	barn-	och	ungdomsverksamhet	under	60-	och	70-talet.	Det	var	mycket	populärt	att	åka	
till	Hamburg	och	för	deras	ungdomar	att	åka	till	Sverige.	
	
Noldi	hade	en	bra	egenhet,	då	han	tidigt	bestämde	sig	för	att	varje	år	lära	sig	20	nya	svenska	ord.	
Det	var	roligt	att	lyssna	på	honom	även	om	prepositionerna	inte	alltid	var	de	rätta.	
Denna	"lilla	svenska"	utnyttjade	han	på	de	kurser,	som	han	anlitades	för	i	Skåne.	
Det	började	med	Hörby	Lantbruksskola	sedan	blev	det	Frostavallen	och	Backagården	i	Höör.	
Alltid	med	många	deltagare.	Omvänt	gav	det	också	möjlighet	för	min	far	och	för	mig	att	åka	till	
Hamburg	och	lära	ut	svenska	danser.	
	
Efter	att	våra	"barn	och	ungdomar"	växt	ur	ungdomsverksamheten,	så	blev	det	vuxenlaget,	som	
gjorde	turerna	till	Hamburg	och	många	familjeband	bildades.	Vi	är	fortfarande	många	i	
föreningen,	som	har	kontinuerlig	kontakt	med	Ring	für	Heimattanz	e.V,	detta	tack	vare	Noldis	
stora	engagemang	i	svensk	och	tysk	folkdans.	Han	hade	också	kontakt	med	fler	svenska	
folkdanslag.		
	
Det	var	inte	bara	till	Sverige,	som	Noldi	reste	med	sitt	lag.	Han	var	t.ex.	6	gånger	inbjuden	till	
Japan,	för	att	lära	ut	tysk	folkdans.	Den	sista	resan	var	2006.	När	han	fyllde	80	år	2005,	så	åkte	vi	
ner	med	4	par	och	med	Lennart	Svensson,	som	spelman	för	att	uppvakta.	Noldi	visste	ingenting,	
men	han	anmärkte	att	restaurangen	hade	gjort	fel	i	dukningen.	Det	var	ett	bord	för	mycket!	
Vårt!	Typiskt	Noldi!	På	kvällen	satt	vi	tillsammans	och	han	berättade	om	resan	2006.	Han	hade	
bara	ett	problem,	han	fattades	kavaljerer.	Jag	var	ju	ledig	och	så	var	min	lycka	gjord.	
	
Jag	skriver	detta	inslag	samtidigt,	som	begravningen	av	Noldi	i	Neugraben	pågår.	
Malmö	Folkdansare	hedrar	Noldi	med	att	sätta	in	ett	bidrag	till	Cancerfonden.	
	
Tack	Noldi	för	vår	vänskap	
	
Thomas	Pilkrona	



Taastrup	–	Malmö	Folkdansare	
	
Precis	som	många	tidigare	år	kommer	vi	även	i	år	ha	utbyte	
med	vår	vänförening	Taastrup	Folkedanserforening.	Höstens	
besök	fick	vi	på	grund	av	olika	anledningar	flytta	nu	till	våren	
vilket	innebär	att	vi	kommer	träffas	två	gånger	bara	nu	i	vår.	
	
Torsdagen	den	21	februari	kl	19.00-21.30	kommer	Taastrup	till	
vår	torsdagsträning	och	vi	dansar	gemensamt	danser	från	båda	
sidorna	av	sundet.	Föreningen	bjuder	på	fika.	
	
Lördagen	den	6	april	kl	10.00-16-00	bjuds	vi	in	till	Dansesjov	i	Taastrup.	Detta	är	en	danskurs	
med	både	inländska	och	utländska	danser.	En	trevlig	dag	som	avslutas	med	smörrebröd	och	mer	
dans.	För	detta	betalar	vi	200	Dkr.	De	som	anmäler	sig	kommer	få	mer	information	när	det	
närmar	sig	om	transport,	tider,	betalning	mm.	
	
Anmälning	till	dessa	arrangemang	görs	på	lista	i	26:an	eller	via	dans@folkdans.nu		.	
		
Med	anledning	av	ovan	träffar	har	vi	bett	dansledarna	Susanne	och	Vill	skriva	och	berätta	om	
Taastrup	Folkedanserforening	och	hur	våra	föreningar	först	mötes.	
	

Madeleine	Nydahl	för	Dans	och	Musiksektionen	
	

	
	

Besøg	hos	Malmö	Folkdansare	i	Malmø	

Vi	er	medlemmer	af	Taastrup	Folkedanserforening,	som	gennem	snart	mange	år	har	haft	et	rigtig	
godt	venskab	med	Folkdansens	Vänner	fra	Malmø.	Vores	venskab	opstod,	da	begge	foreninger	
for	år	tilbage	(	vi	tror	1976?!)	deltog	i	en	tilbagevendende	festival	i	Tyskland.	Man	blev	hurtigt	
enige	om,	at	det	var	meget	nemmere	at	være	fælles	om	en	bus,	når	vi	alle	skulle	til	Tyskland.	
Denne	fælles	tur	har	været	kilde	til	mange	gode	oplevelser	og	glade	minder,	som	vi	værdsætter	
højt!	

	

	

	



På	den	måde	blev	venskabet	udbygget	og	vi	har	besøgt	
hinanden	flere	gange	ved	forskellige	lejligheder.	Vi	har	
været	så	heldige	at	være	inviteret	til	herligt	Midsommer	
arrangement	og	foreningens	jubilæumsfest	og	
efterhånden	er	det	blevet	en	”tradition”,	at	vi	kommer	til	
Malmø	på	en	af	jeres	danseaftener,	som	regel	i	oktober,	
og	I	bliver	inviteret	til	vores	kursus	i	”Udenlandske	
danse”,	som	Susanne	og	Vill	nu	har	afholdt	i	flere	år.	Vi	
bor	jo	heldigvis	tæt	på	hinanden,	så	det	er	dejlig	nemt	at	
besøge	hinanden,	og	vi	har	efterhånden	også	udviklet	
mange	gode	personlige	venskaber.	

Taastrup	Folkedanserforening	er	en	traditionel	dansk	folkedanser	forening,	som	netop	har	fejret	
deres	75	års	jubilæum,	men	ligesom	så	mange	andre	steder	bliver	medlemmerne	ældre	og	
færre,	og	der	kommer	kun	få	nye	dansere	til.		

Udover	at	være	daglig	danseleder	i	Taastrup	har	Vill	sammen	med	Susanne	i	flere	år	arbejdet	
med	en	gruppe	unge	mennesker,	”The	Sprouts”.	De	kommer	fra	forskellige	egne	af	Danmark,	
men	af	hensyn	til	danselokaler,	økonomi,	musik,	instruktører	mm.	er	de	registreret	som	en	
underafdeling	hos	Taastrup	Folkedanserforening.	Derfor	er	det	blandt	andet	nogle	af	disse	unge	
mennesker,	der	er	udset	til	at	deltage	i	festivalen	i	Olpe	i	Tyskland	til	efteråret.	På	grund	af	den	
store	geografiske	spredning	mødes	vi	kun	til	træning,	når	der	er	noget	konkret,	vi	skal	træne	til,	
som	f.eks.	Europeaden	i	Helsingborg	og	i	Namur	i	Belgien,		Nordlek	i	Viborg	og	Falun,	nationale	
landsstævner	og	lokale	opvisninger.	Disse	træninger	foregår	som	regel,	af	økonomiske	og	
praktiske	hensyn,	henover	en	hel	weekend.	Alt	foregår	jo	på	frivillig	basis	og	da	de	fleste	er	
under	uddannelse	og	vi	ikke	modtager	økonomisk	støtte,	må	det	gøres	så	billigt	som	muligt.	Det	
er	derfor	også	svært	for	dem	at	deltage,	når	vi	mødes	til	sammenkomster	enten	hos	jer	eller	os.	

Men	vi	glæder	os	rigtig	meget	til	endnu	engang	at	besøge	jer	–	til	at	danse	og	hygge	os	og	
udvikle	vores	gode	venskab.	

De	bedste	hilsner	fra	Susanne	og	Vill	

Taastrup	Folkedanserforening	

	

En	hälsning	från	Dinos	orkester	

(Skickad	strax	efter	vår	festkväll	5	maj	2018	-	men	bättre	sent	än	
aldrig	publicerad	i	Snurrebocken)	

Eva	och	Dan	i	Dinos	orkester	vill	rikta	ett	tack	för	att	de	fick	
uppleva	vår	festkväll	5	maj.	De	var	väldigt	imponerade	av	vår	
dansglädje	och	de	hälsar	särskilt	till	våra	ungdomar	som	gjorde	”sina”	danser	till	traditionell	
dansmusik.	De	var	även	tacksamma	för	att	de	fick	hjälp	att	både	bära	ner	och	upp	sina	
instrument,	det	är	de	inte	vana	vid.	En	fest	utöver	det	vanliga	för	dem	som	orkester.		

Karin	

	



Dans	och	musik	

Välkomna	till	vårens	träningar	och	övriga	aktiviteter!	

Du	har	tre	dagar	att	välja	på	och	det	bästa	av	allt	är	att	du	kan	vara	med	i	alla	grupperna.	Med	
andra	ord	kan	man	få	dansa	både	måndag,	tisdag	och	torsdag.		

31	januari	kommer	Volker	före	paus	

21	februari	kommer	Taastrup	på	besök	

28	mars	kommer	Annika	före	paus	

18	april	är	det	äggfest	

Midsommar	med	besök	av	Klingende	Windrose	

Dessutom	kommer	en	sångkväll	15	mars	och	Dansesjov	i	Taastrup	den	6	april.	Det	kommer	mer	
information	och	listor	i	26:an.	

Välkomna	

Marianne	

	
Barn-	och	ungdomssektionen	
		
Välkomna	till	en	ny	termin.	Det	är	alltid	lika	roligt	att	träffa	er	igen	och	extra	kul	att	träffa	er	nya	
dansare	som	har	kommit	denna	terminen.	Jag	ser	fram	emot	en	vår	med	många	aktiviteter.	Våra	
lag	kommer	under	våren	att	bjuda	in	till	tittekvällar.	Datum	för	detta	är	ännu	inte	satt	så	håll	
utkik	på	vår	hemsida	där	vi	uppdaterar	så	fort	det	är	bestämt.	
		
Under	året	kommer	vi	att	ha	många	aktiviteter.	Det	blir	läger	för	vårt	knatte-	och	barnlag	då	vi	
planerar	att	bjuda	in	en	dansgrupp	från	Finland.	Planeringen	är	i	full	gång	och	vi	återkommer	så	
snart	vi	vet	mer.	Ungdomslaget	kommer	att	åka	på	europeisk	dansvecka	i	Olpe,	Tyskland	i	
oktober,	vilken	de	kommer	att	träna	mycket	inför	under	året.	Det	blir	kanske	någon	försäljning	
under	våren	för	att	samla	ihop	pengar	till	resan.	
		

Till	sommaren	blir	det	uppvisning	6	juni	samt	midsommarafton	så	
boka	gärna	de	dagarna	redan	nu	så	återkommer	vi	med	mer	
information	längre	fram.	Under	midsommar		helgen	får	föreningen	
besök	från	vår	vänförening	Klingende	Windrose	från	Tyskland.	Vi	
ser	gärna	att	våra	ungdomar	är	med	under	besöket	och	får	gärna	
ställa	upp	som	värdfamilj	om	de	har	möjlighet.	Den	tyska	gruppen	
består	av	både	ungdomar	och	vuxna.	

		
Jag	ser	fram	emot	stort	deltagande	under	vårens	aktiviteter.	
		
Välkomna	till	dansen!	

Camilla	

	
	



Föreningens	årliga	julfest	
	

	

Söndagen	den	2	december	hade	föreningen	sin	årliga	julfest.	Även	detta	år	blev	den	mycket	
välbesökt,	vilket	är	fantastiskt	roligt.	Då	vi	tyvärr	var	tvungna	att	ställa	in	vår	planerade	julfest	för	
allmänheten	den	1	december	bjöd	vi	in	de	som	anmält	sig	att	delta	på	vår	egen	julfest.	Detta	
uppskattades	mycket	av	dem	och	de	tackade	för	en	mycket	trevlig	julfest.		

	
Som	traditionen	bjuder	började	festen	med	ett	fint	luciatåg	av	våra	knattar,	
barn	och	ungdomar.	Vi	fortsatte	sedan	med	dans	kring	granen,	uppvisningar	av	
våra	barn	och	ungdomsgrupper	och	ännu	mer	dans	kring	granen.	Många	fick	
med	sig	fina	vinster	från	vårt	lotteri	och	alla	barnen	fick	godispåse	av	Tomtefar	
och	Tomtemor	som	kom	på	besök	och	dansade	lite	tillsammans	med	oss	innan	
det	var	dags	att	avsluta	för	dagen.		
	

Jag	vill	passa	på	att	rikta	ett	stort	tack	till	alla	som	hjälper	till	att	göra	denna	julfest	så	trevlig.	
Tack	till	dansledarna,	dansledningen,	musikerna,	knattar,	barn	och	ungdomar	för	luciatåg	och	
uppvisningar,	alla	som	hjälper	till	innan,	under	och	efter	julfest	med	dukning,	kaffekokning,	
städning	mm.	Tack	till	alla	er	som	kommer	och	deltar	i	julfesten.	Utan	er	blir	det	ingen	fest.		
	
/Camilla	
	

Julotta	

		 		 			 	

I	år	besökte	vi	i	Malmö	Folkdansare	St.	Nicolai	kyrka	i	Trelleborg.	Det	var	25	morgonpigga	
dansare	som	träffades	på	Lidls	parkering	strax	efter	kl.	6.00.	Det	blåste	ganska	mycket	så	det	
blev	en	utmaning	att	tända	och	hålla	igång	våra	facklor	under	hela	morgonen.	Efter	en	15	
minuters	promenad	var	vi	på	plats	och	välkomnade	juldagsmorgonens	kyrkobesökare	som	skulle	
gå	på	Julotta.	Det	är	en	uppskattad	aktivitet	och	många	av	besökarna	tackade	oss	för	ett	fint	
mottagande.		



Klockan	7	var	vi	alla	på	plats	i	en	varm	kyrka.	Så	skönt!	Vi	fick	lyssna	på	en	fantastisk	duktig	solist,	
Anna-Hanna	Rosengren	som	verkligen	hittade	rätt	toner.	Anna-Hanna	är	en	duktig	sångare	som	
under	hösten	har	medverkat	i	musikalen	Annie	på	Nöjesteatern	i	Malmö.	

Efter	julottan	åkte	vi	i	gemensam	kortege	hem	till	Gull-Britt,	Alf	och	Emma	Davidsson.	Där	fick	vi	
avnjuta	en	fantastisk	god	frukost.	Stort	tack	familjen	Davidsson	för	er	gästvänlighet	och	allt	
fixande.	Allt	var	jättefint	och	jättegott!	

Ja,	när	väckarklockan	ringer	4.55	på	juldagsmorgonen	är	det	ju	inte	så	att	man	hoppar	upp	ur	sin	
varma	säng	och	säger	hurra!	Men	när	man	kan	gå	och	vila	sig	igen	vid	11-tiden	så	är	det	med	ett	
leende	på	läppen.	För	det	är	ju	en	så	trevlig	tradition	att	gå	på	julotta	tillsammans	med	sina	
folkdansvänner.	Vi	får	se	var	vi	hamnar	nästa	år…	

Eva-Lena	

	

Kalender	för	2019	

Februari	
10		 Funktionärsdag	med	HLR	utbildning,	mer	info	kommer	till	berörda		
21		 Torsdagsdansen	får	besök	av	Taastrup	folkedanserforening,	anmälan	i	26:an	eller	till			
dans@folkdans.nu			
Mars	
09		 Årsmöte	
13		 Styrelsemöte	med	konstituering	
15		 Sångafton	i	26:an	kl	18.30,	anmälan	i	26:an	eller	till	folkdanslotta@gmail.com		
20		 Danskväll	med	Malmö	Spelmanslag	hos	Hembygdsgillet	kl	19.00-21.30	
22		 Presstopp	Snurrebocken	

April	
06		 Danssjov	hos	Taastrup	folkedanserforening	med	kvällsaktivitet,	anmälan	i	26:an	eller	till	
dans@folkdans.nu	
15		 Arbetsdag	i	26:an		
18	 Äggfest	
29		 Dansens	dag	
Maj	
17		 Presstopp	Snurrebocken		
24-26		 Vårläger	för	BUS:arna		
27		 Terminsavslutning	Knattelaget,	Barnlaget	och	Måndagsgruppen	
30		 Terminsavslutning	Ungdomslaget	

Juni	
04		 Terminsavslutning	Herrskapsdansarna	
13		 Terminsavslutning	Vuxenlaget	
20-22		 Besök	från	Klingende	Windrose,	Tyskland	
20		 Midsommarfirande	på	Hylliepark	Äldreboende		



21		 Midsommarfirande	i	Folkets	Park,	Malmö	och	Skrylle	
22		 Midsommarfirande	på	Hylliepark	Äldreboende	och	Ängavallen	

Juli	
07		 Uppvisning	Bröddarps	Mölla	
16-22		 Europeaden	i	Frankenberg,	Tyskland  	

Augusti	
31		 Skånedagen	i	Eslöv	
Oktober	
07		 Arbetsdag	i	26:an		
12-19		 Olperesa	för	BUS:arna	
December	
01		 Julfest	i	26:an	

 

Nästa	presstopp	för	Snurrebocken	är	den	22	mars.  
Stora	och	små	bidrag	kan	skickas	in	efterhand	till	
snurrebocken@folkdans.nu		
Tidningen	kommer	ut	1-2	veckor	efter	presstopp. 

	

	

Har	du	bytt	adress?	Skaffat	mail?	Ändrat	
telefonnummer?	

Tänk	på	att	så	fort	någon	av	dina	persondata	ändras	är	det	
bra	om	du	skickar	in	detta	till	medlem@folkdans.nu	så	vi	
kan	se	till	att	du	även	i	fortsättningen	får	utskick	och	att	vi	
har	rätt	data	i	vårt	medlemsregister. 
	


